
Kázeň  z ev.  Sl.  Božích  v Bratislave  (Nový  kostol),  11.  2.
2024,  18.00 hod.,  Predpôstna nedeľa,  ES:  211, 216,
420, Žalm 131, A 64  
Lukáš  18,  31  –  34: „31 Vtedy  vzal  k  sebe
dvanástich a hovoril im: Ajhľa, vstupujeme do
Jeruzalema,  a  splní  sa  všetko  o  Synovi
človeka, čo napísali proroci. 32 Lebo vydajú Ho
pohanom,  budú  sa  Mu  posmievať  a  potupia
Ho,  budú  pľuvať  na  Neho 33 a  zbičujú  Ho  i
zabijú,  ale  On  na  tretí  deň  vstane  z
mŕtvych. 34 Oni však nič nerozumeli z toho a
bolo  im  to  slovo  skryté,  ani  nechápali,  čo
hovoril.“

Milí bratia, milé sestry!
Keď čítame Bibliu, stáva sa, že narazíme
na  text,  ktorému  nerozumieme,  hoci  ho
čítame znova a znova. Niekedy môže pomôcť
iný  preklad  –  viaceré  nájdeme  na
www.biblia.sk alebo v mobilných aplikáciách
–  avšak  aj   potom  sa  môže  stať,  že  stále
nerozumieme. 
Pomocou  môžu  byť  jazykové  a historicko-
teologické  vysvetlenia  v komentároch  k  tej-
ktorej  biblickej  knihe. Vedľa nášho kostola je
na  Legionárskej  2  neveľké  kníhkupectvo

Jonatán,  kde  sa  dajú  zadovážiť  výklady  k
jednotlivým knihám Písma svätého.  

Aj napriek úsiliu o porozumenie sa však stáva,
že  niektoré  biblické  texty  nám  zostávajú
nezrozumiteľné.  Pripadáme  si  pri  nich  ako
Ježišovi dvanásti učeníci, o ktorých sme počuli,
že  „nič nerozumeli z toho a bolo im to slovo
skryté, ani nechápali, čo (Ježiš) hovoril“ (Lukáš
18, 34).
Pritom  im  to  ich  Pán  a Majster  hovoril  už
tretíkrát.  Takto:  „Ježiš  tretí  raz  predpovedá
svoje utrpenie“ sú slová dnešného kázňového
texty  nadpísané  aj  v evanjelickom  preklade
Biblie.  

Pravdu  povediac,  niet  sa  čo  čudovať,  že
učeníci nerozumeli.  Nechápali,  prečo chce
ísť Ježiš do Jeruzalema, keď Ho tam vydajú do
rúk  nepriateľských  pohanov  –  v Hospodina
neveriacich cudzincov, budú sa Mu vysmievať,
týrať Ho, zbičujú a zabijú Ho.
Nechápali, prečo chce ísť Ježiš „do jamy
levovej“? Veď je  to  istá  samovražda!  Keby
tam  šiel  aspoň  s hrdinským  zámerom
zvíťaziť,  s odhodlaním:  „Ja  to  svojim
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nepriateľom  ukážem!  Ale  bežať  smrti
v ústrety? Bolo by  lepšie,  keby sa skrýval  v
riedko obývaných oblastiach. 

Bratia  a sestry,  keď  Pán  Ježiš poznove
predpovedá svoje utrpenie, je pre svojich
učeníkov  rovnako  nepochopiteľný  ako
manažér,  ktorý  oznámi  svojim
zamestnancom,  že  v najbližších  rokoch
bude  podnik  len  v  červených  číslach
a napokon  skrachuje.  Učeníkom  sú
Ježišove slová záhadou, nechápu ich a my
sa im nečudujeme.  

Čo  máme  robiť,  ak  nám  slová  Písma
svätého  zostávajú   nezrozumiteľné?
Užitočné  je  chodievať  na  Služby  Božie
a Biblické  hodiny,  kde  sú  state  z Biblie
vysvetľované. 
Niektorí  ľudia  si  pomáhajú  tým,  že
nezrozumiteľné  pasáže  Biblie   jednoducho
preskočia a čítajú ďalej. Ba sú aj takí kresťania,
ktorí  si  z  „biblického  koláča“  vyberajú  iba
„hrozienka“ – čiže len to, čo sa im páči a čo im
je  po  chuti.  To,  čo  je  jasné  a  zrozumiteľné,

čítajú  radi.  Možno  si  to  v Biblii  aj  farebne
podčiarknu. 
V 2.  liste  Timoteovi  3,  16 –  17  však  čítame:
„Každé písmo, vdýchnuté od Boha, (je) aj
užitočné  učiť,  karhať,  napravovať  a
vychovávať  v  spravodlivosti, aby  bol
človek  Boží  dokonalý  a  spôsobný  na
všetko  dobré.“ Teda  nič  nie  je  v Biblii
napísané „len tak“, že by sme nad tým mohli
mávnuť  rukou.  Podobne,  ako  Ježiš   znova
hovoril učeníkom o neľahkom údele, ktorý Ho
čaká,  máme  i my  uvažovať  aj  o  ťažkých
slovách Biblie.

Novodobé preklady Svätého písma a pomôcky
na čítanie Biblie  sú užitočné.  Nedokážu však
zakryť skutočnosť, že Božie slovo je niekedy
naozaj  šokujúce,  ide  proti  prúdu,
nezapadá do nášho bežného myslenia. No
„čokoľvek  bolo  napísané  nám  na
poučenie, bolo napísané, aby sme skrze
trpezlivosť  a  skrze  útechu  Písem  mali
nádej“ (Rímskym  15,  4). Preto  ani  nad
náročnými  textami  Biblie  nemávnime
rukou,  ale  prosme  Ducha  Svätého,  aby
nás  svojím  časom  priviedol  k ich
správnemu duchovnému porozumeniu.



Keď Pán Ježiš oznámil učeníkom, že bude trpieť
a že  bude  zabitý,  bolo  to  pre  nich
nepochopiteľné.  Židia  totiž  očakávali,  že
Mesiáš bude víťazný vládca, ktorý oslobodí
národ od nenávidených utláčateľov Rimanov,
a nie ktosi, koho zhanobia, opľujú, budú
trýzniť  a nakoniec  popravia.  Bolo
nepredstaviteľné, že by ktosi taký mohol
byť  Spasiteľom –  Záchrancom poslaným
od Boha.  

Ježišovi učeníci sa sústredili na výroky o Jeho
smrti. Prepočuli, že Pán vraví, že na tretí deň
vstane z mŕtvych. Tomu porozumeli až po Jeho
vzkriesení a prijatí daru Ducha Svätého. 
Vďaka  Svätému  Duchu,  ktorý  nám  otvára
Písmo, môžeme chápať, že  Pán Ježiš musel
trpieť a zomrieť, aby odčinil vinu ľudstva
za hriech. A že len na základe odpustenia
hriechov, mohlo byť nastolené Jeho večné
kráľovstvo pokoja.  Pri  spätnom pohľade je
jasné,  čo  bolo  pre  učeníkov  spočiatku  také
pohoršujúce.

Sme Pánovi  Ježišovi  vďační,  že  šiel   do
Jeruzalema  a pre  našu  spásu  podstúpil
ťažké  utrpenie  a bolestnú  smrť.  Ako

pokrstení  sme  povolaní  nasledovať  Ho.
Sme  Jeho  učeníci,  čo  znamená,  že  ak  príde
utrpenie, máme ho znášať v Kristovom  duchu
a v dôvere v Boha niesť svoj kríž. 

Pán Ježiš to povedal jasne: „Kto chce prísť za
mnou, nech zaprie sám seba, berie svoj kríž
deň po deň,  a  tak ma nasleduje“  (Lukáš 9,
23). 
Ku kresťanstvu patrí aj znášanie útrap. Nielen
v minulosti,  ale  aj  dnes  je  to  pohoršujúce  a
mnohí ľudia to stále nechápu. 
Faktom  je,  že  kresťan  netrpí  menej  ako
ostatní  ľudia,  ale  viac.  Okrem  utrpenia
s ktorým  sa  stretávajú  aj  nekresťania,
trpí  kresťan  aj  kvôli  bezbožnosti  sveta.
Nazdávať  sa,  že  kresťanská  viera  je  zárukou
ľahkého  a  úspešného  života,  je  omyl.  Byť
kresťanom  znamená  niesť  svoj  kríž,  hoci
mnohým to je nepochopiteľné. 

Aký  zmysel  má  znášať  kríž?  To  nám
nevysvetlia  ani  najnovšie  preklady  Biblie  či
biblické príručky, ale Boží Duch áno, keď Ho o
to požiadame. Svätý Duch nám ukáže, že ak
trpíme,  neznamená  to,  že  Ježiš  je  ďaleko,
naopak, že nám je veľmi blízko. Veď na ceste



utrpenia  kráčame  za  Ním,  Jeho
nasledujeme. Tí, ktorí  tak robia s vierou
v Pána, môžu paradoxne aj v utrpení mať
radosť,  pretože vedia:  som veľmi blízko
Ježiša, Ježiš je veľmi blízko mňa, a to je to
najlepšie, čo sa mi môže stať.

Tí, ktorí nasledujú Ježiša Krista na ceste
utrpenia,   vo  viere  spoznajú  ešte  viac:
uvidia  koniec. Učeníci  vtedy  nedovideli  na
koniec  Ježišovej  reči.  Jeho  predpovedaním
utrpenia  boli  natoľko  šokovaní,  že  si
ani neuvedomili,  že  v  skutočnosti  išlo  o
ohlásenie  víťazstva. Syn  človeka  „na  tretí
deň vstane z mŕtvych“, povedal Ježiš na konci.
To značí, že  utrpenie i smrť budú napokon
porazené a prekonané. 

K tomuto víťazstvu nevedie iná cesta ako cez
údolie utrpenia a smrti. No keď aj my trpíme,
Svätý  Duch  nám  ukazuje  práve  to,  že  na
konci  cesty  nás  čaká  radostné
vzkriesenie a slávny večný život (por. Ján
14, 19b). Slová, ktorými Pán Ježiš predpovedal
svoje utrpenie, počúvajme s týmto vedomím.
Spoznáme, že ich nehovorí ktosi frustrovaný a
unavený  životom,  ani  manažér,  ktorý
predpovedá  svoj  bankrot.  Ten,  kto  ich

vyslovuje sa podobá  skôr roľníkovi. On vie, že
úrode predchádza to,  že zrno je vhodené do
zeme. Bez toho sa neprebudí k novému životu
a neprinesie  úrodu.  Práve to  pripomenul  Pán
Ježiš  v Ev.  Jána  12,  24:  „Ak  zrno  pšeničné,
ktoré padlo do zeme neodumrie, ostane samo,
ale  ak  odumrie,  prinesie  veľkú  úrodu.“  I my
sme touto úrodou spásy požehnaní. Amen. 
S použitím: Průvodce životem – Lukáš (vyd. IBS a Luxpress, Praha
1995 
 a myšlienok Matthiasa Kriesera: Martin Šefranko, evanjelický
a. v. farár
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